
Referat 

Møde i 

Pårørenderådet – Bo- og Aktivitetstilbud Guldborgsund (BOA). 

Mandag den 22. April 2024     Kl. 13.00 – 15.00  

(i Rønnehuset, Niels Hemmingsensvej 6, Nykøbing F.) 

 

Deltagere: Solveig Rosendahl, Hardy Høj, Jane Sørensen, Torben Feldskov og Flemming Nielsen (ref.) 

Afbud: Ingen 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden. 

Referat: 

Godkendt 

 

2. Nyt fra administrationen. v/ Flemming 

a. Status siden sidst 

b.  

c.  

Referat: 

Flemming orienterede om følgende: 

• Socialudvalget har tidligere besluttet, at de vakante pladser på Lindevang skulle tilbydes 

regionen til regionalt omsorgscenter. Regionen ønsker ikke at gøre brug af dette tilbud.  

De ledige pladser vil i stedet blive anvendt til de borgere, der var tiltænkt botilbuddet 

Kastanjely i Kettinge.  

Efter en mindre ombygning vil der være plads til 4 botilbudspladser, hvoraf de 2 skal bebos 

af de borgere, der i dag bor på Kastanjely.. 

Med denne flytning får vi ét hus med høj psykiatrisk faglighed, der vil rumme alle 4 

psykiatriske botilbud. Det nye tilbud i huset vil få navnet ”Kastanjebo”. 

• Der er stillingsopslag til ledige afdelingslederstilling på Autismecentret i Stubbekøbing og 

botilbuddene i Sakskøbing (Lindevang, Kærbo, Kløverbo og Kastanjebo). 

• Regnskab 2023 udviste et samlet merforbrug på 15 mio. kr. Brug af vikarer og nye 

tjenesteplaner. Der er udarbejdet nye tjenesteplaner, der ligger inden for overenskomsten. 

De vil være med til at  forbedre kerneopgaven og brug af færre vikarer. 

• A-huset holder sommerferielukket i uge 29 og 30. Der vil blive lavet lidt flere aktiviteter med 

borgerne i botilbuddene, men ikke på niveau med A-huset, da der stadig er den samme 

normering i botilbuddene. 

 



3. Tilsynsrapporter (Flemming har udsendt de endelige rapporter samt det for socialudvalget 

udarbejdede orientering, resume og spindelvæv for samtlige botilbud) 

Referat: 

Tilsynsrapporter m.m. har været udsendt til rådet forinden mødet.  

Tilsynsrapporterne drøftes lokalt i de lokale pårørendegrupper. Her i det Tværgående Pårørenderåd 

skal vi forholde os til, om der er forhold, der er af mere generel karakter. 

Følgende blev drøftet: 

• Det er vurderingen, at den generelle score fra Socialtilsynet (høj score er udtryk for en høj 

kvalitet) er pæn. 

• Der er på området et vedvarende fokus på, hvordan kvaliteten kan hæves. Der er bl.a. 

følgende tiltag: 

o Der er på hvert tilbud udarbejdet en kompetenceudviklingsstrategi. Der kan på det 

enkelte tilbud i forhold til forskelle i målgrupper og udviklingsbehov være forskelle 

i, hvad der prioriteres i en sådan strategi.  

Det der dog går igen på alle er: 

▪ Meningsfuld dokumentation, så det sikrer, at der følges op på 

udviklingspotentialet i hver borger 

▪ Viden om magtanvendelse og selvbestemmelse 

▪ Viden om medicinhåndtering og sundhedsindsatser generelt 

▪ Generelt viden om den recoveryorienterede tilgang, neuropædagogik og 

LA2 (Low Arousal). 

Det er forskellige pædagogiske metoder, der understøtter kerneopgaven 

for borgeren. 

• Der er på botilbuddene besluttet nye vagtplaner, der inden for overenskomstens 

bestemmelser vil medføre, at der mange dage vil kunne opleves flere medarbejdere på 

arbejde. 

Dette til gavn for: 

o At der kan planlægges flere aktiviteter med borgerne, herunder mere en-til-en 

kontakt 

o At der ved sygdom ikke altid behøves indkaldt vikarer. 

Dette for at indhente et overført underskud på 15 mio. kr. fra 2023 og tidligere år. 

 

4. Forslag til folder vedr. samarbejde mellem medarbejdere i BOA og pårørende, (herunder kort om 

status på opdatering af hjemmesiden Handicap.nu vedr. pårørenderåd og pårørendegruppers 

referater) (Flemming har udsendt to filer med oplæg til ny folder) 

Referat: 

Folder er fremsendt til rådets medlemmer forinden mødet. Folderen er opdateret på baggrund af 

den tidligere folder. Den er opdateret af kommunens kommuikationskonsulent har et helt andet 

udtryk nu end tidligere. 

Der blev aftalt, at folderen rettes til og et foldet eksemplar tilsendes til medlemmerne i Det 

Tværgående Pårørenderåd til gennemsyn.   

 

5. Nyt fra pårørendegrupperne 

Referat: 



Fra Syrenvænget: 

Invitation til møde i pårørendegruppen blev sendt ud til alle pårørende. Der var stor tilslutning til 

deltagelse i mødet, så denne praksis fortsættes. 

Fra Parkvej: 

Der gik rygter om, at der var personalebesparelser, hvilket ikke er tilfældet. 

Aktiviteter især i sommerferien blev drøftet. Aktivitetsniveauet er godt på vej igen ovenpå corona-

perioden.  

Fra Bryggen: 

Drøftet hvordan der på kvartalsregningerne er oplysninger i relation til at kunne få servicefradrag 

for rengøring og vinduespudsning. Det aftales, at der til næste møde fremlægges en løsning herpå. 

 

6. Eventuelt. 

Referat: 

Der spørges ind til, hvad man som pårørende kan se i Nexus. Det aftales, at der til et kommende 

møde får inviteret en person, der kan fortælle og vise det. 

Forretningsorden trænger til en opdatering, hvorfor oplæg hertil fremlægges til godkendelse. 

 

 


